
Statutární město Brno, městská část Brno-Útěchov 

Zastupitelstvo městské části Brno-Útěchov 

 

Zápis ze zasedání ZMČ Brno-Útěchov, konaného dne 16. září 2024 

ve sportovním centru MČ Brno-Útěchov, Adamovská 26, 644 00 Brno 

 

Navržený program: 

 

 1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 6/2024 a 7/2024 

 5. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2026-2030 

 6. Návrh vyhlášky o místních poplatcích 

 7. Návrh novely Statutu města Brna 

 8. Vyjádření k nabytí pozemku p. č. 79/7 do vlastnictví města Brna 

 9. Vyjádření k realizaci projektu NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV 

10. Dar FC Soběšice 

11. Zápis ze zasedání finančního výboru 

12. Plnění úkolů 

13. Různé, diskuse, závěr 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele 

 

Zasedání ZMČ zahájil a řídil starosta městské části Brno-Útěchov PhDr. Zdeněk Drahoš. 

 

Zahájení v 16.35 hodin. 

 

Při zahájení přítomno 7 členů ZMČ. 

 

Zastupitelstvo je schopno se usnášet. 

 

Přítomen tajemník ÚMČ Brno-Útěchov PaedDr. Ladislav Filipi. 

 

Zapisovatelem určil starosta tajemníka PaedDr. Ladislava Filipiho. 

 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu 

 

Jako ověřovatel zápisu se přihlásil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. 

 



Hlasování o ověřovateli doc. JUDr. Ing. Zdeňku Dufkovi, Ph.D.: přítomno 7 členů, pro 2, proti 

0, zdrželo se 5. 

 

JUDr. Šárka Cechová navrhla jako ověřovatele zápisu místostarostu p. Karla Kocha a Mgr. 

Hanu Krivdovou. 

 

Hlasování o ověřovateli p. Karlu Kochovi: přítomno 7 členů, pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

Hlasování o ověřovatelce Mgr. Haně Krivdové: přítomno 7 členů, pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

Ověřovateli zápisu byli zvoleni p. Karel Koch a Mgr. Hana Krivdová. 

 
3. Schválení programu 

 

Navržený program: 

 

 1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 6/2024 a 7/2024 

 5. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2026-2030 

 6. Návrh vyhlášky o místních poplatcích 

 7. Návrh novely Statutu města Brna 

 8. Vyjádření k nabytí pozemku p. č. 79/7 do vlastnictví města Brna 

 9. Vyjádření k realizaci projektu NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV 

10. Dar FC Soběšice 

11. Zápis ze zasedání finančního výboru 

12. Plnění úkolů 

13. Různé, diskuse, závěr 

 

Místostarostka JUDr. Šárka Cechová navrhla doplnit program nový bod č. 11 „Dar obecně 

prospěšné společnosti SPOLEČNĚ na provoz Senior Pointu“ a nový bod č. 12 „Dodatek č. 1 

k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor ve sportovním 

centru“. Zbývající body budou přečíslovány. 

 

Navržený program: 

 

 1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 6/2024 a 7/2024 

 5. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2026-2030 

 6. Návrh vyhlášky o místních poplatcích 

 7. Návrh novely Statutu města Brna 



 8. Vyjádření k nabytí pozemku p. č. 79/7 do vlastnictví města Brna 

 9. Vyjádření k realizaci projektu NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV 

10. Dar FC Soběšice 

11. Dar obecně prospěšné společnosti SPOLEČNĚ na provoz Senior Pointu 

12. Dodatek č. 1 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor ve 

      sportovním centru 

13. Zápis ze zasedání finančního výboru 

14. Plnění úkolů 

15. Různé, diskuse, závěr 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

Schválený program: 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 6/2024 a 7/2024 

 5. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2026-2030 

 6. Návrh vyhlášky o místních poplatcích 

 7. Návrh novely Statutu města Brna 

 8. Vyjádření k nabytí pozemku p. č. 79/7 do vlastnictví města Brna 

 9. Vyjádření k realizaci projektu NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV 

10. Dar FC Soběšice 

11. Dar obecně prospěšné společnosti SPOLEČNĚ na provoz Senior Pointu 

12. Dodatek č. 1 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor ve 

      sportovním centru 

13. Zápis ze zasedání finančního výboru 

14. Plnění úkolů 

15. Různé, diskuse, závěr 

 

 

4. Rozpočtová opatření č. 6/2024 a 7/2024 

 

Zprávu zpracovala účetní Jitka Koldovská a předkládá starosta. 

 

Bez připomínek. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

bere na vědomí rozpočtové opatření č. 6/2024 

 

schvaluje rozpočtové opatření č. 7/2024 

 



Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

5. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2026-2023 

 

Zprávu zpracovali účetní Jitka Koldovská a tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá 

starosta. 

 
Bez připomínek. 
 
Hlasování: 

ZMČ Brno-Útěchov  

schvaluje návrh střednědobého výhledu rozpočtu městské části Brno-Útěchov na roky 2026-

2030 

 

ukládá tajemníkovi zajistit zveřejnění schváleného výhledu na úřední desce a jeho předání 

Odboru rozpočtu a financování MMB 

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: tajemník 

úkol č. 5/16. 9. 2024 
 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

6. Návrh vyhlášky o místních poplatcích 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Bez připomínek. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

nemá připomínek k návrhu vyhlášky o místních poplatcích 

 

ukládá starostovi sdělit usnesení ZMČ Odboru rozpočtu a financování Magistrátu města Brna  

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 6/16. 9. 2024 

 

Hlasování o návrhu: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 



7. Návrh novely Statutu města Brna 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Bez připomínek. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

nemá připomínek k návrhu vyhlášky, kterou se mění Statut města Brna 

 

ukládá starostovi sdělit usnesení ZMČ Organizačnímu odboru Magistrátu města Brna  

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 7/16. 9. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

8. Vyjádření k nabytí pozemku p. č. 79/7 do vlastnictví města Brna 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. Dotázal se, zda městská část ví, za 

kolik má být uvedený pozemek zakoupen. 

Starosta s tajemníkem odpověděli, že tato částka není městské části známa. Městská část 

dává pouze stanovisko k nabytí pozemku, rozhoduje Zastupitelstvo města Brna. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

souhlasí s nabytím pozemku p. č. 79/7 v k. ú. Útěchov u Brna do majetku města Brna 

 

ukládá starostovi sdělit usnesení ZMČ Majetkovému odboru Magistrátu města Brna  

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 8/16. 9. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

9. Vyjádření k realizaci projektu NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV 

 

Zprávu zpracovala a předkládá členka zastupitelstva Mgr. Hana Krivdová. 



Předkladatelka uvedla, že se jedná o projekt navrhovaný do tzv. participativního rozpočtu 

města Brna. Byla zpracována studie úpravy stávajícího hřiště u sportovního centra včetně 

posledního antukového hřiště. Město Brno nemá k návrhu připomínky, nyní tedy je třeba, 

aby tento záměr podpořila městská část. Předkladatelka též shrnula podmínky platné pro 

projekty financované z uvedeného rozpočtu – zejména zdůraznila, že po tři roky bude provoz 

uskutečněného projektu hradit město Brno, po uplynutí dané doby přejdou náklady na jeho 

provoz na městskou část. 

Starosta doplnil, že smyslem daného projektu je podpořit pohybové aktivity dětí a jejich 

aktivní trávení volného času. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

bere na vědomí  

- popis projektu „NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV“ na území MČ Brno-Útěchov 

- že finanční prostředky na realizaci a správu projektu „NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV“  

  po dobu tří let budou hrazeny z prostředků participativního rozpočtu města Brna 

- že realizace projektu je závislá na výsledku hlasování občanů města, které proběhne 

  v listopadu 2024 

 

souhlasí  

- s realizací předloženého projektu „NEJEN dětské hřiště pro ÚTĚCHOV“ 

- se správou projektu po uplynutí tříleté doby udržitelnosti 

 

ukládá starostovi sdělit usnesení ZMČ Odboru participace Magistrátu města Brna  

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 9/16. 9. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

10. Dar FC Soběšice 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Bez připomínek. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje darovací smlouvu s FC Soběšice, z. s., IČ 49465155, Borová 580/3, 644 00 Brno, 

jejímž předmětem je poskytnutí daru 10 000 Kč na podporu činnosti mládežnických oddílů 

 

pověřuje starostu podpisem uvedené smlouvy 



Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 10/16. 9. 2024 

 

 

11. Dar obecně prospěšné společnosti SPOLEČNĚ na provoz Senior Pointu 

 

Zprávu zpracovala a předkládá místostarostka JUDr. Šárka Cechová. 

 

Předkladatelka se omluvila za pozdější odeslání darovací smlouvy se společností SPOLEČNĚ, 

toto zdržení bylo způsobeno objektivními potížemi na straně uvedené společnosti. 

Předkladatelka dále uvedla, že provoz Senior Pointu je plánován zatím jako zkušební na říjen, 

listopad a prosinec letošního roku jednou za čtrnáct dní v liché týdny, a to v klubovně vedle 

objektu úřadu městské části. Poskytnutý dar bude sloužit k úhradě odměny vyškoleného 

pracovníka, kterého zajistí dotyčná společnost. JUDr. Š. Cechová dodala, že hovořila 

s tajemníkem ÚMČ Brno-Jehnice, kde též funguje Senior Point. Dle tajemníkových slov je 

v Jehnicích zájem o tuto službu malý. 

 

Občan městské části I. D. se zeptal, kolik činí dar společnosti SPOLEČNĚ. JUDr. Š. Cechová 

odpověděla, že je to 11 495 Kč. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje darovací smlouvu se SPOLEČNĚ, o. p. s., Mendlovo nám. 907/1a, 603 00 Brno, IČ 

26976307, jejímž předmětem je poskytnutí daru 11 495 Kč na zajištění provozu Senior Pointu 

v městské části 

 

pověřuje starostu podpisem uvedené smlouvy 

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 11/16. 9. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

 

12. Dodatek č. 1 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor ve 

sportovním centru 

 

Zprávu zpracoval a předkládá starosta. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., s následujícími připomínkami: 



„Předesílám, že nemám nic proti tomu, aby v prostorách sportovního centra fungovala 

restaurace. Myslím si, že je to vítaným obohacením občanské vybavenosti naší MČ. Sám jsem 

byl před léty u tvorby žádostí o dotaci na výstavbu sportovního areálu a s restaurací se zde 

počítalo od začátku. Potíž je ve vysoce nestandardním postupu vedení městské části ve věci 

nájemní smlouvy. Již minule jsem upozorňoval, že dle mého názoru je smlouva neplatná, 

protože popis prostor k pronájmu uveřejněný na úřední desce neodpovídá následnému textu 

uzavřené nájemní smlouvy. Nebylo uspořádáno žádné transparentní výběrové řízení. Rovněž 

jsem upozorňoval, že se dopouštíme poskytování nedovolené veřejné podpory, neboť 

paušální částka za energie, kterou platí provozovatelka restaurace, při dnešních cenách ani 

neodpovídá spotřebě energií v garsonce. Dalším nestandardním faktem je, že restaurace má 

k dispozici venkovní zahrádku o ploše přibližně 15 m2, za kterou neplatí poplatek za zábor 

veřejného prostranství. Podotýkám, že když Útěchov jinak za svoje vlastní prostředky bez 

finanční podpory MČ pořádal únorovou zabijačku či červnové vítání prázdnin, tak starosta Dr. 

Drahoš trval na tom, že musíme zaplatit poplatek za zábor veřejného prostranství ve výši 300 

Kč/den. Zjevně se tu měří dvojím metrem. Provozovatelce restaurace byly vedením městské 

části předány prostory, aniž by byl podepsaný předávací protokol, který by popisoval stav 

předmětu nájmu k datu započetí nájmu. Řada občanů Útěchova má zkušenosti 

s pronajímáním vlastních bytů. Kladu si řečnickou otázku, zda by někdo u svého vlastního 

majetku postupoval takto ledabyle, že by předal vlastní byt cizímu člověku, aniž měl 

zdokumentován stav při předání? Již minule jsem upozorňoval, že není dořešen pronájem 

věcí movitých. Fakticky tedy došlo k předání majetku městské části do užívání cizí osobě bez 

smluvního vztahu dne 1.8. a dnes to má zastupitelstvo zpětně legalizovat. Mimochodem, ne 

že by se jednalo o dramatickou částku, ale není tímto dořešena platba za srpen. Již minule 

jsem upozorňoval, že nájemní smlouva byla z jehnického vzoru opsána špatně, neboť před čl. 

2.1 zjevně chybí nějaké návětí. Když už nyní je předkládán dodatek, mohlo dojít alespoň 

k nápravě této chyby. Nehlasoval-li jsem pro původní nájemní smlouvu, je logické, že nebudu 

hlasovat ani pro její dodatek.“ 

 

Na tyto připomínky reagoval starosta. Uvedl, že nájemní smlouva s provozovatelkou 

restauračního zařízení v denní místnosti sportovního centra neřeší užívání venkovních 

prostor. Pokud si host zakoupené občerstvení vezme ven, zejména při letních teplotách, 

které zde panovaly, je to jeho věc. Výše nájemného byla stanovena s ohledem na 

předpokládaný zájem o provozování daného restauračního zařízení, u něhož lze očekávat 

zřetelné snížení počtu návštěvníků v podzimních a zimních měsících, a tedy i dopad na 

rentabilitu jeho provozu. V potaz je třeba vzít i náklady, jež provozovatelka musela vynaložit, 

aby toto zařízení mohla otevřít. Je třeba ocenit, že se našel zájemce o provozování 

zmíněného zařízení a že restaurace byla skutečně otevřena. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje dodatek č. 1 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících 

prostor ve sportovním centru, uzavřené dne 1. 8. 2024, jehož předmětem je pronájem 

movitého majetku  

 



pověřuje starostu podpisem uvedeného dodatku 

 

termín: do 30. 9. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 12/16. 9. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

 

 

 13. Zápis ze zasedání finančního výboru 

 

Zprávu zpracoval a předkládá předseda finančního výboru RNDr. Luděk Zahradníček. 

 

Bez připomínek. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

bere na vědomí zápis ze zasedání finančního výboru dne 11. 9. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

14. Plnění úkolů 

 

Bez připomínek. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

bere na vědomí plnění úkolů č. 4/17. 6. 2024, 7/17. 6. 2024, 8/17. 6. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

15. Různé, diskuse, závěr 

 

Starosta uvedl, že pracovní povinnosti, které nemůže odložit, mu brání zúčastnit se zasedání 
zastupitelstva v původně plánovaném termínu 9. 12. 2024. Navrhl proto náhradní termíny 10. 
12. 2024 nebo 16. 12. 2024. Zastupitelé se shodli na termínu 16. 12. 2024 v 16.30 hod. 
 
Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., vystoupil s několika dotazy: 
 
1. Zeptal se, jak pokročilo řešení parkujících automobilů na ploše před sportovním centrem. 
Starosta odpověděl, že v současné době požádal o návrh opravy komunikace v ulici Chlumy a 
také zmíněné plochy před sportovním centrem. S Odborem dopravy Magistrátu města Brna 



projednával možnost řešit parkování na dotyčné ploše. Odbor dopravy přislíbil připravit návrh 
na řešení onoho parkování, spojeného s časovým omezením doby stání. 
 
2. Uvedl, že do 30. 6. letošního roku měla být dodána projektová dokumentace rekonstrukce 
hasičské zbrojnice. Dále uvedl, že projektant zatím nedodal stavebnímu úřadu chybějící 
podklady k řízení, jímž se má uvedená rekonstrukce povolit. 
Starosta odpověděl, že projektant odevzdal 28. 6. 2024 projekt bouracích prací stávajícího 
objektu úřadu městské části a hasičské zbrojnice, které jsou nezbytné k rekonstrukci 
zbrojnice. Lhůta dodání projektu rekonstrukce hasičské zbrojnice do 30. 6. 2024 nebyla 
dodržena. Stalo se tak kvůli subdodavateli, jenž má zpracovat statiku projektu. Dále starosta 
sdělil, že městská část byla neoficiálně upozorněna, že Ministerstvo vnitra změnilo 
posuzování obdobných projektů a že se tedy stávající projekt bude muset upravit. Údajně se 
z ministerstva vrátilo několik desítek projektů hasičských zbrojnic k přepracování. Bude tedy 
třeba požádat o písemné sdělení, co je nutno na stávajícím projektu upravit. Stavební úřad 
zatím přerušil řízení o povolení rekonstrukce hasičské zbrojnice do 30. 9. 2024. 
 
3. Dále se zeptal na stav připravované opravy mostu v Lelekovicích a s tím související 
objížďku, jež by měla vést přes Útěchov. Oprava mostu by měla trvat jeden a půl roku. Otázal 
se též, zda se uskutečnilo jednání se zástupci Jihomoravského kraje nebo Správy a údržby 
silnic Jihomoravského kraje o objízdné trase. 
Místostarostka JUDr. Šárka Cechová ocitovala sdělení, které v této věci obdržela 13. 9. 2024 
od ředitele Správy a údržby silnic Jihomoravského kraje: 
 
„Ve věci řízení u Úřadu pro hospodářskou soutěž bylo vydáno rozhodnutí, kterým bylo 
zrušeno rozhodnutí o vyloučení účastníka zadávacího řízení z důvodu nedostatečné 
transparentnosti (odůvodnění) postupů zadavatele. 
Zadávací řízení se tedy vrací zpět do fáze posuzování nabídky účastníka, který se umístil při 
hodnocení na prvním místě v pořadí. 
Ve věci uzavírek a objízdných tras je nutno přihlížet k tomu, že objízdné trasy v projektové 
dokumentaci jsou doporučené. Pro stanovení objízdných tras je rozhodující situace v místě 
stavby a okolí v době výstavby, samozřejmě také výsledky projednání s dotčenými účastníka 
řízení o omezení obecného užívání uzavírkami a nařízení objížďky.“ 
 
JUDr. Š. Cechová doplnila, že vedení objížďky přes Útěchov zatím není jisté, vítěz zadávacího 
řízení na opravu mostu v Lelekovicích si bude stanovení objízdné trasy vyřizovat samostatně. I 
když oprava je plánována na jeden a půl roku, neznamená to, že objížďka bude trvat stejně 
dlouho – v určité fázi oprav mostu bude zřejmě možné obnovit provoz alespoň střídavě 
pomocí jeho řízení semafory. Je třeba si uvědomit, že městská část nemá možnost zabránit 
vedení objízdné trasy přes ulicí Adamovskou. Objízdnou trasu stanoví Městský úřad Kuřim, 
který ovšem nemá příliš jiných možností na výběr, kudy tuto trasu vést. 
 
4. Otázal se též na stav řešení zanedbaného domu v ulici Adamovské vedle zahradnictví. 
Místostarosta Karel Koch odpověděl, že na tento dům je vydáno rozhodnutí o odstranění 
stavby, dům tedy bude zbourán, vše se ale zdrželo nedávným úmrtím jeho majitele. 
 
5. Konstatoval, že na portále Česká obec byla zveřejněna výzva občanům, aby zkrátili zeleň, 
která z jejich pozemků přesahuje do ulice, aby nepřekážela mechanismům při zimní údržbě 



komunikací. Zeptal se, zda se předpokládá před zimou prohlídka, zda je vše v pořádku, aby 
firma zjišťující onu zimní údržbu ji mohla v pořádku provést. 
Místostarosta Karel Koch odpověděl, že před zimou projde městskou část a v případě potřeby 
uveřejní výzvu k úpravě zeleně ve zpravodaji městské části.  
 
Občanka městské části M. V. se ohradila proti tomu, že starosta dle jejího názoru podsouvá 
zástupcům sdružení Útěchov jinak myšlenku, že jsou proti otevření restaurace v denní 
místnosti sportovního centra. Konstatovala, že nic takového neplatí, že ona sama tuto 
restauraci navštěvuje.  
Starosta odpověděl, že nic takového zástupcům sdružení Útěchov jinak nepodsouvá. V této 
souvislosti však upozornil, že doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., na zasedání zastupitelstva 
17. 6. 2024 vyzval zastupitele, aby neschválili předloženou nájemní smlouvu na pronájem 
denní místnosti ve sportovním centu za účelem provozování restauračního zařízení. Dále se 
zamyslela, zdali jsme mohli této situaci předejít, kdybychom provozovateli restaurace Za 
Sedmero poskytli nějakou dotaci, pomoc. 
 
Občanka městské části M. V. dále sdělila, že obyvatelé ulic Kubánky a Chlumy v minulosti 
žádali o opravu zdejší komunikace a o zavedení veřejného osvětlení. Zastupitelé ale tehdy dle 
jejích slov argumentovali, že nelze dohledat jednoho majitele dotčeného pozemku, takže 
není možné bez jeho souhlasu příslušné práce provést. Mezitím však dotyčnou část pozemku 
odkoupil jiný vlastník. 
Starosta oponoval, že zmíněný majitel dotyčného pozemku byl znám i v minulosti. Uvedl též, 
že plánuje v roce 2025 zadat zpracování projektové dokumentace opravy příslušné 
komunikace včetně veřejného osvětlení. V minulém roce zde byla dokonce položena 
„chránička“, jíž je možno vést kabel pro budoucí veřejné osvětlení. Oprava komunikace a nové 
veřejné osvětlení přijdou na několik milionů, je však třeba si uvědomit, že nyní městská část 
žádá město Brno o zařazení výstavby nové útěchovské radnice do městského rozpočtu. Je 
proto iluzorní očekávat, že by do doby vybudování nové radnice obdržela městská část peníze 
na další investice, sama městská část na takovou investici nemá dostatek prostředků. 
 
Pí M. V. pokračovala, že dříve v daných místech byly chaty, nyní tam však stojí nové velké 
domy. Komunikace ve zmíněných ulicích je opět poškozená, opravy provedené v předchozím 
roce už jsou zmařeny. 
Starosta připomněl, že nové domy byly v daných místech postaveny dle územního plánu 
z roku 1994. 
 
Občan městské části A. H. uvedl, že zahrádkářská osada v ulicích Kubánky a Chlumy se 
budovala v roce 1968. Část komunikace v šířce 60 cm byla v majetku soukromých osob. 
Původně měla v těchto ulicích vést jenom stezka. Majitelé se tehdy dohodli, že o 60 cm 
ustoupí, aby tudy mohla projíždět auta a mohl se vozit stavební materiál. Dodal, že kritizovat 
dnes špatný stav tamní komunikace je liché. 
Pí M. V. dodala, že při digitalizaci map se hranice pozemků posunuly. 
 
Pí M. V. pokračovala upozorněním na stav komunikace a chodníku v ulici Adamovské při 
křižovatkou s ulicí Rozcestí. Drží se zde voda a stéká do ulice Rozcestí. Poskytla zastupitelům 
fotografie, které dokládají popsaný stav. Doplnila, že stále nebyl uklizen štěrk, který zůstal po 
zimním posypu u zastávky autobusu Midlochova. 



 
Občanka městské části I. P. poděkovala místním hasičům za to, že ji zbavili obtížného hmyzu. 
Dále vyzvala občany, aby se přihlásili ti, kdož mají zájem podílet se na rozsvěcení vánočního 
stromu – plánováno je na 15. 12. 
 
Majitel chaty N. se dotázal, zda „se bude něco dít s ulicí Bezinkovou“. Starosta odpověděl, že 
komunikace v této ulici je v majetku soukromého subjektu. Nyní společně s komunikací v ulici 
Ve Vilkách probíhá proces převedení těchto komunikací do majetku města Brna. 
 
Další přítomný občan se zeptal, zda se řeší odstranění propadliny v komunikaci v ulici 
Adamovské při napojení ulice Midlochovy. 
Starosta odpověděl, že danou věc řeší v reklamačním řízení s dodavatelem loňské opravy 
příslušné komunikace Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje ve spolupráci Brněnskými 
komunikacemi a Brněnskými vodárnami a kanalizacemi – ty uvádějí, že poruchu nezpůsobila 
závada na jejich zařízení. 
 
Zmíněný občan se dále zeptal, zda městská část uvažuje o podpoře dalších zájmových 
kroužků pro místní, uvedl například stolní tenis.  
Starosta odpověděl, že záleží na zájmu o takové kroužky.  
Připojila se občanka městské části M. V. s poznámkou, že na stolní tenis začaly chodit ženy, a 
pozvala další, které mají o tento sport zájem, aby se připojily. 
 
Občan městské části K. pochválil zastupitelstvo za zorganizování vystoupení hudebníka Felixe 
Slováčka a jeho hostů dne 30. 8. 2024. 
V další části svého vystoupení upozornil na zeleň zasahující do silnic, výslovně se zmínil o 
objektu občana S. 
Kritizoval také skutečnost, že před sportovním centrem právě v době zasedání zastupitelstva 
parkuje 9 aut, byť vjezd do těchto míst zakazuje příslušná dopravní značka – je povinností 
každého řidiče ji respektovat. 
 
Přítomná občanka se zeptala, proč byly zrušeny čtvrteční hodiny, které cvičitelka kurzu, jejž 
ona spolu s dalšími navštěvuje, využívá již pět let. Otázala se, proč byly tyto hodiny zrušeny, 
kdo k tomu dal pokyn a kdo bude v tuto dobu chodit cvičit.  
Starosta odpověděl, že od 25. 5. letošního roku měl příslušný čas zamluven Gymnathlon, tato 
informace však bohužel nebyla patřičně předána. 
Občanka oponovala, že Gymnathlon dané hodiny nakonec nevyužil. Starosta reagoval, že 
v rezervačním sytému byl Gymnathlon zapsán, protože však tuto dobu nevyužil, chtěla 
městská část dát možnost využít takto vzniklý prostor místním volejbalistům. Dodal, že využití 
tělocvičny ve sportovním centru je značné, a proto je stěží možné najít volný čas. Přislíbil, že 
se pokusí se najít co nejpřijatelnější řešení. 
Občanka upozornila, že na cvičení, jehož se účastní, také chodí místní občané. Starosta 
vysvětlil, že zájem o čtvrteční hodiny je enormní, bylo proto k uspokojení zájemců hledáno 
kompromisní řešení. Dodal, že na cvičení, o němž hovoří přítomná občanka, jsou vyhrazeny 
ještě další dva termíny v každém týdnu. 
 



Členka zastupitelstva Mgr. Hana Krivdová doplnila, že čtvrteční hodiny pro místní volejbalisty 
byly výměnou za původně zamluvený a nevyužitý čas pro Gymnathlon. Řešením by mohlo být 
posunutí čtvrtečních hodin nebo nalezení volného času v jiné dny. 
 
Na dotaz, kdo dal pokyn ke zrušení čtvrtečních hodin pro dosavadní kurz, odpověděl starosta, 
že to byl on. Hledal nejméně špatnou variantu. 
Přítomná občanka uzavřela tuto debatu požadavkem, aby čtvrteční hodiny měl původní kurz 
a volejbalistům byl poskytnut jiný termín. 
 
 
 
Zasedání ZMČ Brno-Útěchov dne 16. 9. 2024 ukončil starosta v 17.50 hodin. 

 

 

 

V Brně dne 17. 9. 2024 

 

 

 

 

           

 

                                                                                                                

 

 

                                                                                                                                ……………………………….. 

                                                                                                                                 PhDr. Zdeněk Drahoš 
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